
Zasedání SKAS MFF UK dne 10. října 2022
Zapsal: Willy Svoboda
Přítomní členové SKAS: Andrej Farkaš, Martina Novotná, Willy Svoboda, Vojtěch Švandelík (odchod
19:00), Petr Vincena, Kateřina Vokálová (odchod 19:30), Anna Yaghobová, František Zajíc
Hosté: doc. Mgr. Michal Kulich, Ph.D. (proděkan pro studijní záležitosti, odchod 19:35), doc. RNDr.
Vladislav Kuboň, Ph.D.(proděkan pro koncepci studia, odchod 19:35)

Zasedání bylo zahájeno v 17:05, zasedání řídila Martina Novotná.

Navržený program zasedání
1. Schválení programu zasedání
2. Focení senátorů na tablo
3. Schválení zápisu z minulého zasedání
4. Čas zápisu předmětů v SIS
5. Vzdávání obhajoby závěrečné práce
6. Stravování studentů - vyhodnocení vývoje situace
7. Výsledky ankety ohledně problémů spojených s doktorským studiem
8. Různé

1 Schválení programu zasedání

Program byl schválen tichým souhlasem.

2 Focení senátorů na tablo

Bod proběhl dle plánu.

3 Schválení zápisu z minulého zasedání

Zápis z minulého zasedání byl schválen tichým souhlasem.

4 Čas zápisu předmětů v SIS

VŠ uvedl bod. AY navrhla mít zápis předmětů v SIS v době, kdy většina studentů nebude spát a uvedla
příklad, jak zápis probíhá na jiných fakultách. Proběhla diskuze nad optimálním časem zápisu. KV navrhla
20:00 nebo 21:00, tedy dobu, kdy je většina studentů ještě vzhůru. AF upozornil, že je nutné zajistit,
aby čas zápisu nebyl shodný s jinou fakultou kvůli vytíženosti SIS. Proděkan Kuboň popsal náležitosti
přednostního zápisu. MN konstatovala, že 20:00 je vhodný čas, jelikož v tuto dobu je již většina studentů
zpět z práce. Členové SKAS se dohodli, že požádají vedení fakulty o posunutí zápisu předmětů v SIS na
20:00.

Usnesení: SKAS MFF UK žádá vedení fakulty, aby zvážilo posun začátku přednostního a volného zápisu
předmětů v SIS na 20:00.

Hlasování: 8 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.
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5 Vzdávání obhajoby závěrečné práce

VŠ a proděkan Kuboň uvedli bod. Proděkan Kulich informoval členy SKAS, že jde především o situaci,
kdy student již obdržel dva negativní posudky své práce. V takovém případě je zvažována varianta, kdy
by student měl možnost vzdát svou obhajobu a obdržet rovnou hodnocení buď 4 nebo N. Dále proděkan
Kulich informoval, že v současné chvíli je dostatečnou omluvou pro získání hodnocení N u státnic vážná
nemoc, nehoda apod., přičemž rozhodnutí o (ne)uznání této omluvy náleží předsedovi komise.

Proběhla diskuze, jak přistupovat k problematice možného vzdání obhajoby před obdržením posudků
práce. AY poukázala na problém některých studentů s přihlašováním se ke státnicím. MN se vyjádřila pro
možnost vzdát se obhajoby ještě před nahráním posudků do SIS s možností získat N. Proděkan Kulich
upozornil na možnost, že student může být s posudkem obeznámen již před jeho nahráním do SIS a dále
konstatoval, že by takto mohlo docházet ke zbytečnému oddalování obhajoby studenty, kteří mají reálnou
šanci svou práci úspěšně obhájit. Členové SKAS se shodli, že současný stav je pro studenty vyhovující.

6 Stravování studentů - vyhodnocení vývoje situace

AF uvedl bod a seznámil členy SKAS s aktuální vybaveností nového studentského respiria na Karlově.
Proběhla diskuze o vybavenosti všech budov fakulty. Členové SKAS se dohodli, že požádají správu budov
o pořízení mikrovlnné trouby a konvice do respiria na Karlově a zjistí aktuální vybavenost respiria v
Troji.

AF seznámil členy SKAS se změnou vedení KaM UK, která má za následek, že v dohledné době
není možné domluvit umístění automatů na dotované bagety do budov fakulty a navrhl jako alternativu
umístění automatů na nedotované bagety od některého z větších komerčních dodavatelů. AY upozornila
na problém studentů sehnat občerstvení v případě, že nemají obědovou pauzu, a podpořila myšlenku
automatu na nedotované bagety. AF připomněl členům SKAS výsledky proběhlého průzkumu týkajícího
se mj. i zájmu o využívání automatů na bagety. VŠ navrhl požádat paní tajemnici o zjištění podmínek
na umístění automatů na nedotované bagety do vybraných budov fakulty.

Usnesení: SKAS MFF UK žadá paní tajemnici o zjištění možnosti umístění automatu na bagety do
některých z budov fakulty.

Hlasování: 8 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.

7 Výsledky ankety ohledně problémů spojených s doktorským
studiem

AF uvedl bod. Upozornil, že někteří doktorandi na Fyzikální sekci nejsou dostatečně finančně podpo-
rováni. AY upozornila na problémy s nedostatečnou informovaností studentů a konstatovala, že někteří
doktorandi nemají možnost se pravidelně setkávat se svým vedoucím. Dále konstatovala, že anketa uká-
zala, že 70% z těch doktorandů, kteří musí povinně učit, nemá dostatek času pro svou disertační práci.

AF navrhl, aby odborová rada zkonkretizovala studijní požadavky pro doktorandy. Proděkan Kulich
upozornil na velkou decentralizaci doktorského studia a nemožnost řešit jednotlivé studijní požadavky v
obecné rovině. AY upozornila na situace, kdy jsou doktorandi nuceni studovat předměty nesouvisející s
jejich disertační prací.

Na návrh AY se členové SKAS dohodli, že budou výsledky jimi pořádané ankety o problémech spo-
jených s doktorským studiem prezentovat na výjezdním zasedání AS. AF navrhl požádat pana děkana o
možnost prezentovat výsledky ankety na koordinační schůzce oborových rad doktorského studia.
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Usnesení: SKAS MFF UK žádá vedení MFF UK o svolání koordinační schůzky oborových rad doktor-
ského studia, kde by mohl SKAS MFF UK prezentovat výsledky ankety o doktorském studiu, kterou
organizoval.

Hlasování: 7 – 0 – 0

Usnesení bylo přijato.

Proděkan Kulich nabídl členům SKAS spolupráci na přípravě ankety pro doktorandy v následujícím
roce (2023). AY slíbila, že si toto vezme na starost.

8 Různé

Proděkan Kulich se zeptal členů SKAS na názor na zvažovanou možnost mazání připomínek v anketě v SIS
vyučujícími/garanty předmětů. AF seznámil členy SKAS se stanoviskem Komise pro studentskou anketu.
Proděkan Kulich upozornil na riziko nepřiměřeného mazání negativních připomínek. Členové SKAS se
vyjádřili pro zachování současné situace, kdy mazání připomínek zajišťuje pouze studijní proděkan.

AY seznámila členy SKAS závěry ze zasedání studijní komise UK.

AF informoval členy SKAS o plánech práce na SIS.

MN upozornila členy SKAS na nutnost obnovit nástěnky SKAS. Otázala se přítomných členů SKAS,
kdo by byl ochotný se spolu s ní podílet na tvorbě obsahu nástěnek, přihlásili se AY a FZ. Nástěnku v
Troji přebírá MN.

MN navrhla stanovit fixní termín pro zasedání SKAS. Tato myšlenka byla přítomnými členy SKAS
přijata kladně, a MN tak slíbila poslat členům SKAS formulář s časovými možnostmi.

Jednání bylo ukončeno v 20:05.
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